

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-01-02-45]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, February 22, 2002 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 22 février 2002 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

E. Abergel
B. Bradbury
D. Ghisa
M. Ionescu
M. Kant
L. Lesage
D. Mazzeo
J. Michaud
V. Monty
M. Orsini
J. Savary
D. Simeoni
S. Yemane

J. Benson
J. Drexler
R. Gill
M. Janta
S. Kirschbaum
M. Macaulay
A. McGaughey
T. Moore
G. Moyal
E. Raventos-Pons
S. Schoenfeld
D. Spring
Guests: G. Brewer, S. Embleton

F. Boudreau
M. Feliciano
A. Hopkins (Chair)
J.-C. Jaubert
M. Lavoie
E. Mahant
K. McRoberts
F. Mougeon
D. Olin
E. Roventa
M.-F. Silver
J. Van Huyen

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:45 p.m.

The Chair noted that the documentation pertaining to the presentation to be made by S. Embleton and G. Brewer was at the door for members to pick-up.

2. Minutes of the previous meeting

▪ January 25, 2002 – FC-01-02-38

The minutes were **approved**.
(Jaubert/Spring)

3. Matters arising from the minutes

There were no matters arising.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 45.

Le président indique que la documentation concernant la présentation qui sera faite par S. Embleton et G. Brewer est disponible à la porte.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 25 janvier 2002 – FC-01-02-38

Le procès-verbal est **approuvé**.
(Jaubert/Spring)

3. Questions dérivant du procès-verbal

Il n'y en a aucune.

4. Inquiries and Communications

- Sheila Embleton and Gary Brewer

The Chair welcomed and introduced Sheila Embleton (Vice-President Academic) and Gary Brewer, (Assistant Vice-President Finance and Chief Financial Officer).

The presentation focused on the University's Mission and Objectives, the University Enrolment and Budget Planning, Enrolment and Budget Plans for Glendon. Members of Council were provided with charts on a variety of university topics – (see attached list)

Specific to Glendon, S. Embleton noted the in-year budget deficits resulting from enrolment below Board-approved recovery plan will be managed by the Vice-President Academic, within the Academic Division. Glendon must also meet Board-approved enrolment recovery plan in each year and must balance its budget in each year.

G. Brewer spoke mainly on the financial part of the presentation, pointing out that the overall enrolment plan in a key determinant of projected revenues and costs and the projected budget allocations must consider the various costs arising from growth.

S. Embleton and G. Brewer then entertained questions from members of Council. S. Embleton noted that based on the increased in the number of applicants (52.3%), Glendon could meet its target. With regards to Capital funding, G. Brewer noted that there might be a need for the Government to put more capital into play to accommodate the growth.

4. Communications et questions diverses

- Sheila Embleton et Gary Brewer

Le président souhaite la bienvenue et présente Mme Sheila Embleton (Vice-Présidente aux études) et Gary Brewer, (Vice-Président adjoint aux finances and Chief Financial Officer).

La présentation souligne la mission et les objectifs de l'Université, la planification de l'Université en ce qui concerne les inscriptions et le budget pour York et pour Glendon. Les tableaux détaillant les différents sujets sont mis à la disposition des membres du conseil.

Plus précisément à propos de Glendon, S. Embleton indique que le déficit budgétaire découlant du déficit d'inscription par rapport au niveau fixé par le conseil d'administration est géré par son bureau et pris en charge par le secteur des études. Glendon doit atteindre chaque année le niveau d'inscriptions approuvé par le CA dans le plan de rattrapage et doit équilibrer son budget.

G. Brewer parle essentiellement de la partie financière, en indiquant bien que le nombre d'inscriptions prévues par le plan est le facteur déterminant dans les prévisions de revenus et de dépenses, et les budgets alloués aux facultés doivent tenir compte des coûts associés à la croissance des inscriptions.

S. Embleton et G. Brewer répondent ensuite à des questions. S. Embleton indique qu'en fonction de l'augmentation des candidatures (52,3%), Glendon pourrait atteindre sa cible. Pour ce qui est du budget immobilier, G. Brewer indique que le gouvernement pourrait avoir à injecter davantage de fonds pour faire face à la croissance.

Other questions touched on the administrative support required to cope with the increased number of students associated with the Double Cohort, the physical aspect of the campuses, i.e. cleanliness, maintenance, accessibility; Replacement of aging faculty complement and Graduate Studies funding.

A. Hopkins then thanked S. Embleton and G. Brewer for their presentation.

▪ **Principal's Remarks**

The Principal encouraged members to attend the international conference on Brazil entitled "The Emergence of a World power" on Saturday, February 23, 2002. He also announced that F. Boudreau has agreed to stay on as Associate Principal (Academic) for another year. With regards to enrolment, he noted the increase in the number of 1st year applicants to Glendon (280 compared to 197); this being the highest recorded among all the Faculties at York University. He also underlined the receding of Glendon's Enrolment Deficit in the years to come together with the increasing of the Demographic Growth Funding illustrated in the chart (#20) on page 11 of the documentation distributed by S. Embleton. He noted that this was a positive picture of Glendon's future and hoped that Glendon makes the best of this opportunity.

5. **Reports from Standing Committees**

(a) **CASTL**

▪ **Changes to Degree Regulation – School of Translation**

J.-C. Jaubert presented the proposal contained in document FC-01-02-39. and the proposal was **approved**.

D'autres questions portent sur le soutien administratif exigé pour répondre à l'augmentation du nombre d'étudiants que va créer la double cohorte, sur la présentation des campus, c.-à-d. la propreté, l'entretien, l'accessibilité, le remplacement des professeurs partant à la retraite et le financement des études supérieures.

A. Hopkins remercie ensuite S. Embleton et G. Brewer pour leur présentation.

▪ **Remarques du principal**

Le principal encourage les membres à assister à la conférence internationale sur le Brésil intitulée « L'émergence d'une puissance mondiale » le samedi 23 février 2002. Il annonce aussi que F. Boudreau a accepté de rester en tant que principale adjointe (aux études) pour encore une année. En ce qui concerne les inscriptions, il note une augmentation du nombre de candidats de 1^{re} année à Glendon (280 comparé à 197) ; ce qui représente la plus grande augmentation de toutes les facultés à l'Université York. Il souligne aussi la diminution du déficit de Glendon dans les années à venir obtenu grâce au financement que permet la croissance des effectifs. Voir tableau 20 à la page 11 des documents distribués par S. Embleton. Il souligne qu'il y a là un élément positif pour Glendon et il espère que le Collège en tirera le meilleur parti.

5. **Rapports des comités permanents**

(a) **CNAP**

▪ **Changement de règlement du programme - École de Traduction**

J.-C. Jaubert présente la proposition contenue dans le document FC-01-02-39. On passe au vote et la motion est **approuvée**.

(b) Curriculum Committee

M. Macaulay of the Curriculum Committee presented the submissions. Those received from the following departments/programmes were **approved**.

- Canadian Studies – [FC-01-02-40]
- Computer Science – [FC-01-02-41]
- History – [FC-01-02-42]
- School of Women’s Studies – [FC-01-02-43]

(c) Policy and Planning Committee

- Academic Plan 2001-2002 – [FC-01-02-37]

B. Bradbury gave an overview of the Committee’s work in progress. She noted that PPC was currently re-examining the General Education Requirements as well as the students’ 1st year experience at Glendon. In this context, PPC may be seeking feedback for the Glendon Community.

6. New Business

There was none.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 2:55 p.m.

(b) Comité des programmes d’études

M. Macaulay, du Comité des programmes d’études, présente les soumissions. Les soumissions des départements et programmes suivants sont **approuvées**.

- Études canadiennes – [FC-01-02-40]
- Informatique – [FC-01-02-41]
- Histoire – [FC-01-02-42]
- École des études des femmes – [FC-01-02-43]

(c) Comité de direction et planification

- Plan académique 2001-2002 – [FC-01-02-37]

B. Bradbury donne un aperçu du travail en cours du comité. Elle note que le CDP entame en ce moment le ré-examen des exigences en éducation générale ainsi que l’expérience des étudiants de Glendon en première année. Dans ce contexte, le CDP encourage les commentaires de la collectivité de Glendon.

6. Affaires nouvelles

Il n’y en a pas.

7. Ajournement

La séance est levée à 14 h 55.

GROWTH PLANNING – Report to Faculty Council – Winter 2002

Sheila Embleton and Gary Brewer

University’s Mission and Objectives, the University Enrolment and Budget Planning, Enrolment and Budget Plans for Glendon.

Charts on the following were distributed at the meeting:

- (1) Projected Full-time University Enrolment in Ontario from Demographics, Population Rate Increases, Workplace Changes, and Secondary School Reform;
- (2) York’s Planned Nov. 1st Enrolments to 2009-10;
- (3) Diversity and Rebalancing (charts on York’s Enrolment for 1999-00 and 2005-06);
- (4) Projected Nov. 1st Year 1 Class Size – 2000-01 to 2009-10;
- (5) Undergrad Eligible Actual/Projected vs. Target FFTEs – 2000-02 to 2009-10;
- (6) Undergrad Ineligible Visa Actual/Projected vs. Target FFTEs – 2000-01 to 2009-10;
- (7) Graduate Eligible Actual/Projected vs. Target FFTEs – 2000-01 to 2009-10;
- (8) T/S faculty and Part-time complements;
- (9) Annual Budget;
- (10) Budget Scenario;
- (11) Glendon Undergraduate and Graduate Enrolment Plans;
- (12) Enrolment-Budget Potential with Demographic Growth Funding;
- (13) Glendon Projected Teaching Complement and
- (14) Inventory of Space per FTE by Ontario University, 1998-99.